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Gdańska Rada Działalności Pożytku Publicznego 

 

Protokół z XIII posiedzenia 

Gdańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego VIII kadencji 

w dniu 10 listopada 2021 roku 

posiedzenie w trybie on-line 

 

Obecni: 

➢ członkowie Rady: Izabela Chorzelska, Beata Matyjaszczyk, Alina Kaszkiel-Suska, Kamila 

Błaszczyk, Michał Miguła, Ewa Adamska, Andrzej Stelmasiewicz, Marcin Męczykowski, 

Elżbieta Rutkowska, Magdalena Wiszniewska 

➢ Gabriela Dudziak – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Seniorów 

➢ Ewa Kamińska – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. Osób 

Niepełnosprawnych 

➢ Marcin Grzywacz-Leszkowski – Referat Spójności Społecznej, WRS UMG 

➢ Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, 

WRS UMG 

➢ Zuzanna Cichoń – Referat Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS UMG 

➢ Dariusz Szymański – Referat Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS UMG. 

 

Nieobecni: 

➢ Tomasz Janikowski (NU), Natalia Siuda (NU), Piotr Kryszewski (NU), Katarzyna Drozd 

– Wiśniewska (NU), Joanna Cwojdzińska (NU) , Dawid Jastrzębski (NU), Michał 

Chabel (NU), Katarzyna Werner (NU) 

 

Porządek obrad: 

1. Powitanie uczestników i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z XII posiedzenia GRDPP z dnia 05.10.2021r.  

3. Zapisy o dostępności w szczegółowych warunkach konkursów – Magdalena Skiba, 

kierownik Referatu Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS UMG. 

4. Zaopiniowanie projektów konkursów Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

– Marcin Męczykowski MOPR w Gdańsku. 

a) Zarządzenie w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację w latach 

2022 - 2024 zadań z zakresu pomocy społecznej, wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej, przeciwdziałania przemocy w rodzinie, których adresatami są 

mieszkańcy Gdańska. 

b) Zarządzenie w sprawie ogłoszenia konkursu ofert na realizację w 2022 roku 

zadania z zakresu zdrowia publicznego oraz profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, którego adresatami są mieszkańcy Gdańska.  

Konkurs w trybie ustawy o zdrowiu publicznym. 
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5. Zaopiniowanie projektów konkursów Referatu Współpracy Lokalnej i Innowacji 

Społecznych – Magda Skiba  WRS UMG. 

a) Konkurs 1 – zadania (z Programu współpracy na rok 2022) 5a i 10e 

b) Konkurs 2 – zadanie 10g 

c) Konkurs 3 – zadania 8a, 9c ,17c, 20a.  

6. Zaopiniowanie projektu zarządzenia dotyczącego Przeciwdziałania uzależnieniom 

i patologiom społecznym – w ramach Szczegółowego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2022 r., w trybie ustawy o zdrowiu publicznym 

(zadania roczne) – Michał Miguła, kierownik Referatu Strategii i Programów 

Społecznych, WRS UMG. 

7. Sprawy wniesione. 

 

Posiedzenie Rady, w trybie online, w aplikacji TEAMS, rozpoczęło się o godzinie 9.  

Współprzewodnicząca Rady, Izabela Chorzelska, przywitała osoby uczestniczące  

w posiedzeniu i przystąpiła do realizacji porządku obrad. 

 

Ad. 1 

Marcin Męczykowski wniósł o naniesienie poprawki do przesłanego porządku obrad 

w postaci umieszczenia właściwej nazwy konkursu w pkt. 4 a)., zgodnie z przesłanymi 

wcześniej do Radnych materiałami. Rada głosowała nad przyjęciem porządku obrad, z 

uwzględnieniem wniesionej poprawki. Porządek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Rada przystąpiła do przyjęcia protokołu z XII posiedzenia. Nie wniesiono uwag.  

Rada jednogłośnie przyjęła protokół. 

 

Ad. 3 

Magdalena Skiba omówiła propozycje zapisów o dostępności w szczegółowych 

warunkach konkursów. Przedłożyła także żeby GRDPP stworzyła rekomendację odnoście 

ujednolicenia zapisów o dostępności w konkursach, skierowaną do wszystkich wydziałów 

i jednostek miejskich. 

W dyskusji zabrali głos: Beata Matyjaszczyk, Ewa Adamska, Marcin Grzywacz-Leszkowski, 

Marcin Męczykowski i Ela Rutkowska. Magdalena Skiba wskazała, że decyzją WRS jest brak 

zgody na ignorowanie zapisów na temat dostępności w zakresie realizacji zadań miejskich. 

W związku z tym oferty, które nie odniosą się do kwestii dostępności będę odrzucane. 

WRS nie będzie natomiast odrzucał ofert organizacji, które nie spełniają tzw. standardu 

minimum dostępności, ale opiszą w ofercie stan faktyczny dostępności i zaznaczą chęć 

skorzystania (w ramach realizacji zadania) ze wsparcia Lidera Dostępności. 
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W głosowaniu, Rada, jednogłośnie postanowiła o wypracowaniu rekomendacji odnośnie 

zapisów o dostępności, po wysłuchaniu punktu 5 z porządku obrad. 

 

Ad. 4 a) 

Marcin Męczykowski zreferował treść zarządzenia. W dyskusji podniesiono następujące 

kwestie: 

⎯ wniesiono o doszczegółowienie zapisu mówiącego o stworzeniu 

dziesięcioosobowego zespołu specjalistów np. przed dodanie słowa 

„różnorodnych” specjalistów. Zapis w proponowanej formie dopuszcza możliwość 

zatrudnienia do zespołu np. 10. psychologów, co jest niezgodne z intencją 

twórców żeby był to zespół specjalistów z różnych dziedzin, 

⎯ wniesiono o doszczegółowienie stwierdzenia, że oferent dysponuje lokalem 

użytkowym, przez dopisanie: „na okres realizacji całego projektu” lub „w dniu 

złożenia wniosku”, 

⎯ przedłożono, że zaproponowane w projekcie stawki nie ulegają zwiększeniom 

w kolejnych latach (zadanie 3-letnie), w związku z czym istnieje obawa o możliwość 

osiągnięcia, prognozowanych przy bieżących stawkach, wskaźników. W 

odpowiedzi Marcin Męczykowski wskazał, że wskaźniki będą oceniane dla całego 

projektu, a nie w ujęciu rocznym. Dodał, że stawki na to zadanie w latach 2023 i 

2024 mogą wzrosnąć, ale jest to inna perspektywa budżetowa i na tym etapie nie 

mamy wiedzy czy i jak wzrosną. Izabela Chorzelska dodała, że w przypadku 

wystąpienia zewnętrznych, obiektywnych czynników (np. wzrost najniższego 

wynagrodzenia, wzrostu cen za prąd, inflacji) zagrażających realizacji projektu w 

pierwotnej formie istnieją rozwiązania: obniżenie wskaźników końcowych lub 

zwiększenie środków na realizację zadania, bądź rozwiązanie umowy. 

Doświadczenia gdańskie wskazują, że najrzadziej wybierana jest ścieżka 

rozwiązania umowy i ponownego ogłaszania konkursu – i o ile przepisy krajowe 

się nie zmienią, ta linia powinna być kontynuowana,   

⎯ wniesiono o doszczegółowienia zapisu o beneficjentach zadania, którzy w 

większości będą rekrutowani z pośród osób będących pod opieką MOPR-u. 

 

Rada jednogłośnie przegłosowała pozytywne zaopiniowanie przedłożonego projektu, 

z uwzględnieniem wniesionych poprawek.  

 

Ad. 4 b) 

Marcin Męczykowski zreferował zapisy zarządzenia konkursowego. Rada nie miała pytań 

do przedstawionej treści i jednogłośnie zaopiniowała projekt pozytywnie. 

 

Ad 5 a) 

Magdalena Skiba omówiła treść zarządzenia. W dyskusji podniesiono kwestię 
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prawidłowości wyceny wkładu rzeczowego i osobowego zadeklarowanego przez oferenta.  

Wniesiono żeby w punkcie 10 karty oceny zawrzeć zapis mówiący o tym, że komisja 

konkursowa na podstawie dokonanej oceny realności oszacowanych kosztów wkładu 

rzeczowego i osobowego,  może obniżyć oferentowi, wynikającą ze skali punktację. Beata 

Matejaszczyk przedłożyła, że propozycja, mimo, że akceptowalna, nie rozwiązuje 

powracającego problemu w kwestii szacowania stawek wkładu własnego przez 

organizacje we wszystkich innych konkursach miejskich i wniosła o stworzenie jednolitego 

taryfikatora stawek zasobów rzeczowych i kadrowych dla organizacji. Na tym dyskusje 

zakończono. 

 

W związku z przekroczeniem czasu zaplanowanego na to posiedzenie, Rada zadecydowała 

o przerwaniu obrad i wznowieniu posiedzenia, po przerwie, w piątek 12 XI 2021 o godzinie 

9, w celu realizacji przyjętego porządku obrad. 

 

Michał Miguła wniósł o doproszenie na to posiedzenie Pani Joanny Bucholc, która 

zreferuje treść punktu 6 porządku obrad. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 

Wznowienie obrad XIII posiedzenia  

Gdańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego VIII kadencji,  

w dniu 12 listopada 2021, o godzinie 9,  

posiedzenie w trybie on-line 

 

 

➢ Obecni członkowie Rady:   

Izabela Chorzelska, Beata Matyjaszczyk, Alina Kaszkiel-Suska, Kamila Błaszczyk, 

Michał Miguła, Andrzej Stelmasiewicz, Marcin Męczykowski, Magdalena 

Wiszniewska, Michał Chabel, Joanna Cwojdzińska,  Dawid Jastrzębski  

➢ Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS 

UMG  

➢ Joanna Bucholc – Referat Strategii i Programów Społecznych  

➢ Damian Kuźmiński– Referat Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS UMG  

➢ Dariusz Szymański – Referat Współpracy Lokalnej i Innowacji Społecznych, WRS UMG.  

➢ Nieobecni:  

Natalia Siuda (U), Piotr Kryszewski (U), Katarzyna Drozd – Wiśniewska (U), Tomasz 

Janikowski (U), Ewa Adamska (U), Elżbieta Rutkowska (U), Katarzyna Werner (U).  

  

Ad 5 a) (kontynuacja)   
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W podsumowaniu dyskusji (zakończonej przerwą obrad) dotyczącej zapisów Konkursu 1, 

Izabela Chorzelska odczytała przygotowane przez WRS, 

propozycje zapisów, w szczegółowych warunków konkursów odnośnie dostępności. 

Zostały one wpracowane z uwzględnieniem wniosków płynących z pierwszej części 

posiedzenia w dn. 10 XI 2021r.  

 

Rada nie miała zastrzeżeń do przedłożonej propozycji i jednogłośnie zagłosowała 

za pozytywnym zaopiniowaniem Konkursu nr 1, z uwzględnieniem proponowanych 

zamian. 

  

Ad 5 b)   

Magdalena Skiba omówiła zapisy zarządzenia Konkurs 2 na zadanie 10g, dotyczące 

prowadzenia centrów lokalnych i domów sąsiedzkich w Gdańsku. 

W toku dyskusji nad projektem głos zabrali: Beata Matyjaszczyk, Joanna Cwojdzińska, Ewa 

Kamińska, Magdalena Wiszniewska, Dawid Jastrzębski, Andrzej Stelmasiewicz i Marcin 

Męczykowski, omawiając następujące wątki:  

 

⎯ Centrum Aktywności Lokalnej przy ul. Wadowickiej. Jest to zadanie wyodrębnione, 

jego realizacja wiążę się koniecznością podpisania umowy Miasta z organizacją, 

która odpowiada za przestrzeń ok. 500 metrów współdzielonej z innymi 

użytkownikami przestrzeni. Podniesiono kwestię ceny utrzymania nieruchomości, 

która wynosi 4 800,00 zł, co jest wzrostem względem prognoz, wynikającym 

głównie z realnego zużycia prądu i cen energii. Rada wniosła o dodanie do 

konkursu załącznika zawierającego szczegółowe informacje o lokalu tj.  jego 

wielkości, rozkładu pomieszczeń, zasad współdzielenia przestrzeni, itd., 

⎯ uwagi techniczne i stylistyczne: poprawa kolejności numeracji załączników 

zarządzenia oraz niepowielanie zapisu o sposobie monitorowania realizacji 

zadania i ewaluacji działań w dwóch kategoriach wymagań wobec oferenta,  

⎯ podniesiono kwestię dysproporcji w karcie oceny, polegającą na przyznaniu 

nieproporcjonalnie dużo punktów za zapewnienie dostępności w stosunku do 

punktacji odnoszącej się do podejmowanych przez oferenta działań 

merytorycznych (m.in.: partnerstwa, opis grupy docelowej, posiadane 

doświadczenie i kadra).    

  

W konsensusie dyskusji pod głosowanie poddano 3 wnioski:  

  

1. Proponowane zmiany punktacji w karcie oceny ofert powinny być 

rekomendowane przez GRDPP także dla pozostałych konkursów Wydziału 

Rozwoju Społecznego. Rada jednogłośnie zagłosowała za przyjęciem tego 

wniosku.   
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2. Zmniejszenie w karcie oceny ofert liczby punktów z 11 do 7, w części mówiącej 

o zapewnieniu dostępności. Za przyjęciem wniosku zagłosowało 6 osób, przeciw 4 

osoby. Wniosek przyjęto przy jednym głosie wstrzymującym się.  

  

3. Zmniejszenie w karcie oceny ofert liczby punktów z 5 do 3, w części mówiącej 

o zapewnieniu dostępności społecznej. Za przyjęciem wniosku zagłosowało 7 

osób, przeciw 4 osoby, nikt się nie wstrzymał. Wniosek został przyjęty.  

  

Po zakończonej dyskusji pod głosowanie poddano projekt zarządzenia Konkurs 2 na 

zadanie 10g z Programu Współpracy na rok 2022. Rada, jednogłośnie pozytywnie, 

zaopiniowała projekt, z uwzględnieniem przedłożonych zmian. 

  Ad 5 c) 

Magdalena Skiba przedłożyła do zaopiniowania zapisy zarządzenia Konkurs 3 na zadania 

8a, 9c ,17c, 20a. Beata Matyjaszczyk zawnioskowała o zmianę sposobu procedowania 

i przejście od razu do zadawania pytań. W wyniku głosowania Rada, jednogłośnie poparła 

ten wniosek. W toku dyskusji zadano następujące pytania: 

⎯ Czy sformułowanie zapisów o równym traktowaniu, mówiące o zadaniach z 

zakresu wsparcia i edukacji osób doświadczających lub będących sprawcami 

przemocy, należy traktować jako oddzielne dwa zadania, na które powinny być 

składane oddzielne oferty czy te zadania się łączą?  W odpowiedzi wskazano, że 

zadania się łączą, a działania edukacyjne są powiązane z działaniami wsparcia, 

⎯ Na ile te działania pokrywają się z ofertą MOPR-u? Czy nie jest to powielanie 

zadań? W odpowiedzi wskazano, że zasadniczą różnicą jest możliwość 

skorzystania z tej formy wsparcia osób nie będących beneficjentami MOPR-u. 

Jak wskazano część mieszkanek i mieszkańców Gdańska, 

⎯ Wniesiono o przekazanie na jednym z kolejnych posiedzeń GRDPP, informacji 

o podsumowaniu realizacji tego zadania w roku bieżącym. 

 

Magdalena Skiba zreferowała założenia nowego zadania 20a - o powołaniu Lidera 

Dostępności. W toku dyskusji przedłożono by doprecyzować zapis, mówiący o tym, 

że organizacje mogą zgłosić się do Lidera Dostępności, o wsparcie w zapewnieniu 

dostępności na podstawie wniosku osoby ze specjalnymi potrzebami lub bez takiego 

wniosku w przypadku wsparcia szkoleniowego i doradczego.  

 

Po zakończonej dyskusji pod głosowanie poddano projekt zarządzenia Konkurs 3. Rada, 

jednogłośnie pozytywnie, zaopiniowała projekt, z uwzględnieniem przedłożonych zmian. 
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Rada postanowiła, że swoje rekomendacje odnośnie ujednolicenia zapisów o dostępności 

we wszystkich miejskich konkursach, będzie wypracowywać podczas kolejnego 

posiedzenia w dniu 17 XI 2021r.  

  

Ad 6 

Joanna Bucholc zreferowała treść projektu zarządzenia. W toku dyskusji zastanawiano się 

czy oszacowana w zarządzeniu kwota 3,5 zł na posiłek na dziecko jest adekwatna. Joanna 

Bucholc wyjaśniła, że jest to kwota uzupełniająca, na drobny poczęstunek. Stawka była 

konsultowana z realizatorami tego zadania, a na uwagę zasługuje fakt, że jest to program 

profilaktyczny (poczęstunek to forma uzupełnienia innych zadań) i nie można go 

traktować jako program na dożywianie.  

 

Rada jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt. 

 

Ad 7 

Wniesiono o udzielenie, na posiedzeniu grudniowym GRDPP, informacji odnośnie 

postępu prac w tworzeniu strategii rozwoju Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych na 

kolejną perspektywę czasową.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

 

Protokół sporządziła 

(w zastępstwie za Sekretarz Rady) 

Zuzanna Cichoń 

 

 

 

 

  Izabela Chorzelska 

 

Współprzewodnicząca 

Gdańskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego 


